

Professional Learning Conference for Teachers of Chinese (Mandarin, Cantonese)

Call for Presenters

This conference is organised by the Sydney Institute for Community Languages Education (SICLE) and it will be held on **Saturday, 10th July** at The University of Sydney.

The focus of the conference will be on effective and practical strategies to enhance the teaching and learning of Chinese. It will also be an invaluable opportunity for discussion and collaboration amongst teachers of Chinese. The target audience will be K-12 Teachers of Chinese.

We are proposing to hold both a student and principal panel to discuss the issues, challenges, what works/what doesn't work etc around the teaching and learning of Chinese in Community language schools.

We will also hold a number of practical workshops; some short sessions of 15 minutes and some longer sessions of approximately 45minutes, and we would like to encourage you to share one or more of your teaching ideas that has worked for you with your classes. You may wish to co-present a workshop with one or two colleagues. Presentations are to be in Chinese (Mandarin or Cantonese). Workshop topics could include:

- Effective and engaging strategies for Chinese (primary and/or secondary)
- Teaching Chinese through other disciplines (eg: Sport, Music, Art)
- Differentiation strategies in the Chinese class
- Effective assessment practices
- Topic/Theme based approach to teaching in CL schools
- Showcasing a sample Unit of Work
- Effective and innovative programming approaches
- Engaging resources fro Chinese (ICT, texts, games, songs etc.)
- Effective classroom behaviour management
- Strengthening partnerships between CL schools and parents
- HSC strategies
- The benefits of collaboration with other schools

This list is not exhaustive.

All presenters will be acknowledged with a Presenter's Certificate and a gift voucher.

Please email your proposed workshop topic and a brief description (100 words) in Chinese or English with your surname and first name to sicle.seminars@sydney.edu.au by **17th May**.

For more information, please email: merryl.wahlin@sydney.edu.au

Conference Committee

Prof. Ken Cruickshank

Dr. Xue Feng Zhang

Cathy Qiao

Emily Bai

Merryl Wahlin

中文教师课题研讨会及课题发言人报名通知

本次教学研讨会由悉尼社语言教育学院(SICLE)举办, 将于7月10日星期六在悉尼大学举行。研讨会注重探讨中文作为社团语言有效和实用的教学法, 旨在提升社团中文学校的教学质量。这也将是一次研讨教师之间以及校际合作的极好的机会。研讨的课题合适从事 K-12 年级中文教学工作的教师。

我们认为有必要分别举行学生和校长论坛, 讨论社区语言学校办学与教学的问题、面临的挑战、以及当前中文学校运作情况的长处和亟待提高的不足之处。

本次研讨会将安排大约15分钟或45分钟的课题发言, 希望能鼓励中文学校分享一项或多项对贵校中文教学行之有效的教学理念和方法。所有发言老师可以用中文(普通话或粤语)一人或与同事共同做个课题发言。以下是建议的若干研讨课题, 供各位参考:

- 1) 促进小学生和/或中学生积极参与汉语课堂教学的策略和方法
- 2) 通过其他学科(如:体育、音乐、艺术)传授汉语
- 3) 如何在同一个班级给不同水平的学生上好具有个性化的汉语课
- 4) 提升教学评估与测试的策略与方法
- 5) 以主题为单元主线的教学方法
- 6) 分享主题单元的教学模式
- 7) 设置高效益具有创新意识的教学计划
- 8) 运用汉语教学资源(ICT、文本、游戏、歌曲等)
- 9) 课堂纪律管理原则与方法
- 10) 加强学校和家长之间的合作关系
- 11) 如何在社团学校融入新州高中汉语课程教学内容
- 12) 校际之间的合作

本次研讨会不局限于上述课题, 各校可以自行设定不同课题提交给筹备组。

所有课题发言人将获得研讨发言证书和礼品券。

请各校于5月17日或之前, 将贵校建议的研讨会主题及简短说明(100字)以中文或英文方式电邮至 sicle.seminars@sydney.edu.au。

欲了解更多信息, 请发邮件至 merryl.wahlin@sydney.edu.au

研讨会筹备组人员

Prof. Ken Cruickshank

Dr. Xue Feng Zhang

Cathy Qiao

Emily Bai

Merryl Wahlin